

views are presented to Ministers in a way that allows them to make the necessary decisions.

You will have noted in the organization chart that in addition to his role as one of the new Department's two Deputy Ministers, Bob Johnstone also has the title of Coordinator, International Economic Relations. In this latter capacity he will act as a government-wide coordinator of all elements relating to Canada's international economic relations and as the leading trade negotiator. In the process he will be responsible for ensuring appropriate inputs from other government departments, the private sector and from the provinces in the formulation of international trade and economic policy. These tasks will be performed largely by acting as chairman of a new inter-departmental committee on International Trade and Economic Relations which will have as permanent members the Secretary to MSERD, the President of CIDA and the Deputy Minister of Finance.

I might mention that the close inter-relationship that we intend to achieve between the foreign policy sector and the trade and economic sector of the Department is exemplified by the fact that de Montigny Marchand has been appointed as the Prime Minister's personal representative for the Economic Summit.

In an earlier Newsletter I indicated that as the reorganization process proceeds one of our objectives would be to keep the number of temporary relocations of units and staff to a minimum. At this stage, however, we have identified two short-term moves which seem necessary and which should be carried out in the reasonably near future. We are studying the possibility of bringing the Office of General Trade Relations (OGTR) from the C.D. Howe Building and locating it in the

présentées aux Ministres le sont de façon à leur permettre de prendre les décisions voulues.

Vous aurez constaté à la lecture de l'organigramme qu'en plus de son rôle de sous-ministre, Bob Johnstone est également coordinateur des relations économiques internationales. En cette capacité, il agira comme coordinateur, à l'échelle du gouvernement, de toutes les composantes des relations économiques internationales du Canada et comme principal négociateur commercial. À ce titre, il lui incombera de s'assurer que les apports appropriés des autres ministères, du secteur privé et des provinces sont pris en compte dans la formulation des politiques commerciales et économiques extérieures du Canada. Il jouera ce rôle en bonne partie en sa capacité de président d'un nouveau comité interministériel sur les relations commerciales et économiques internationales qui comptera comme membres permanents le secrétaire au DEDER, le président de l'ACDI et le sous-ministre des Finances.

Je signale que l'interrelation étroite que nous avons l'intention d'établir entre le secteur de la politique étrangère et le secteur commercial et économique au Ministère est illustrée par la nomination de de Montigny Marchand comme représentant personnel du Premier ministre au Sommet économique.

Dans le bulletin précédent, j'ai indiqué que l'un de nos objectifs était de réduire au minimum les déménagements temporaires de services et de personnel au fur et à mesure que progressait la réorganisation. Toutefois, nous avons convenu de l'opportunité de procéder dans le court terme à deux déménagements. Nous examinons la possibilité de faire emménager au Pearson la Direction générale des relations commerciales internationales actuellement au C.D. Howe. Nous examinons également la